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حجت الاسلام فاضل میبدی:
عوامل نفوذی فقط در مراکز نظامی نیستند 

و در لباس اسلام هم هستند
فاضل میبدی، روحانی اصلاح طلب گفت: در حال حاضر من هشدار می دهم که در 
جامعه ما، در خیلی از جاها، نفوذ دشمنان اسلام در لباس اسلام وجود دارد. فقط در 
مراکز نظامی ما نیســت که ممکن اســت یهودی ها نفوذ کرده باشند، در لباس اسلام، 
در ســخنرانی، در خطابه، صداوسیما و جاهای دیگر این اتفاق افتاده است. به نظر من 
عوامل نفوذی وجود دارند تا اســلام و روحانیت را خــراب کنند که کردند و در  نهایت 
می خواهند کشور را به سمت و سویی ببرند که نباید برود. این فعال سیاسی  در گفت وگو 
با ایلنا افزود: برای چه باید بعد از ۴۰ ســال اقتصاد ما ســامان  نیافته باشــد، سیاســت 
خارجی مان درســت نشده باشد و چرا باید بعد از ۴۰ سال با این همه تبلیغات مذهبی 
در صداوســیما و... امروز آمار بی دینی جوان های ما درباره نماز، روزه داری و دین داری 
نسبت به ۱۰ سال قبل بیشتر شده باشد و خروج شان از کشور بیشتر شده باشد؟ این همه 
هزینه تبلیغــات مذهبی در لایحه بودجه می گذاریم، چرا بایــد خروجی آن این نتایج 
باشــد؟  به نظر من عوامل نفوذی کارشان را خوب انجام می دهند. فاضل میبدی گفت: 
عمل نادرســت به نام اسلام و تبلیغ نادرست از اسلام باعث به وجود آمدن این مشکل 
شده است. این دو لبه یک قیچی هستند؛ یعنی یک عده به نام دین اعمالشان نادرست 
اســت. در عرصه سیاســت و اقتصاد، تورم ۵۰ درصد، اجاره خانه بــالا، ارزاق گران و... 
انجام می شــود. به نظر من برخوردی که با بی حجابی صورت می گیرد، اسلامی نیست 
و غلط است. کاری که امام جمعه یکی از شهرها کرد و گفت من از شما خانم ها بیزارم، 
خود آن خلاف اســلام بود و این دین گریزی درست می کند. من معتقدم اعمال و گفتار 

نادرست ما باعث شده دین گریزی زیاد شود.

سخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری:
پرونده مربوط به اظهارات نماینده تبریز 

در حال رسیدگی است
ستایشــی در پاسخ به سؤالی درباره آخرین وضعیت رســیدگی به پرونده مربوط به 
اظهارات علیرضابیگی، نماینده مردم تبریز درباره دریافت ماشین های شاسی بلند از سوی 
نمایندگان گفت: نســبت به خبر جدیدی که نماینده محترم نکاتی را درباره بهره مندی از 
یک موضوع عنوان کردند، بررســی هایی صورت گرفته و مطالب به دادستانی کل کشور 
منعکس شــده، مرجع بررســی کننده از فرد مدعی دعوت کرد، اظهارات ایشان با دقت 
کامل و با صرف وقت کامل استماع شده و این موضوع در حال رسیدگی است. ان شاءاالله 
بعد از رســیدگی نهایی و تکمیل روند بررسی، اقدامات بعدی با دستور مقتضی صورت 
خواهد گرفت. تلاش ما باید این باشــد که هر حرفی که می خواهیم بزنیم فکر و امنیت 

روانی مردم را مختل نکنیم.

پاسخ صدا وسیما به  گزارش «شرق»
 پیرو انتشار گزارشی تحت عنوان «شاسی ها شر شد؟» با اشاره به مطلب آقای مجتبی 
توانگر، نماینده مجلس درباره سازمان صداوسیما در شماره ۴۵۴۸ مورخ ۱۸ اردیبهشت 
۱۴۰۲، اداره کل روابط عمومی رســانه ملی اقدام به تهیه و ارسال جوابیه کرده است که 
عینا منتشر می شود: «پاسخ روابط عمومی رســانه ملی به یک ادعای تکراری: در پاسخ 
بــه ادعای تکراری و کذب اقدام صداوســیما در دریافت خودرو خارج از ضوابط از یکی 
از شــرکت های خودروساز توضیحات زیر را به استحضار افکار عمومی می رساند: ۱- این 
ادعا ســال گذشته نیز در جریان پیگیری رســانه ملی از دستگاه هایی که بر خلاف دستور 
رئیس جمهور اقدام به دریافت غیرقانونی خودرو کرده بودند، مطرح شــده بود و همان 
زمان توسط روابط عمومی ســازمان تکذیب و توضیحات لازم ارائه شد. ۲- طرح مجدد 
این ادعای کذب دوباره در شــرایطی توســط یکی از نماینــدگان محترم مجلس مطرح 
شــده که این  بار هم رســانه ملی برای پیگیری ادعای دریافــت خودروهای رانتی اقدام 
به شفاف ســازی کرده اســت. ۳- رســانه ملی ضمن تأکید مجدد بر عزم جزم خود در 
ایفای نقــش مطالبه گری قانونی به عنوان نماینده افــکار عمومی مجددا اعلام می کند 

فضاسازی ها، رسانه ملی را نسبت به رسالت حرفه ای خود مردد نخواهد ساخت».

بازتاب

وحیده کریمــی: اصولگرایان اگر واقع بین باشــند، بــررخ آنها برای 
انتخابات پیش رو نه لاریجانی است، نه نگرانی از آمدن جهانگیری و 
روحانی و... بلکه تشتت و افتراقی است که بندبند این جریان را درگیر 
خود کرده است. ناکارآمدی حاکمیت اجرائی یکدست شده امروز به 

پاشنه آشیل اصولگرایان تبدیل شده است.
به جای ارتقــای کارآمدی و رفع نواقص و تن دادن به شــفافیت، 
بــرای حذف رقبا به هــر دری می زنند. چندی پیــش در مجلس به 
دنبال ممنوعیت نامزدی افرادی با ســابقه نمایندگی مجلس رفتند، 
اما مجبور به عقب نشینی شدند؛ زیرا تصمیمی خلاف قانون اساسی 
بود. اکنون هم یک طیف به دنبال تسویه حســاب سیاســی جامانده 
از انتخابات ۹۶ رفته اســت تا بتواند هم اکنــون رقیب را از میدان به  
در کنــد و طیفی دیگر به دنبال ایجاد ترس آمدن اعتدالیون و شــاید 
بخشی از اصلاح طلبان و متعاقب آن حذف طیف فعلی اصولگرایان 
از مجلس اســت تا شاید ائتلافی شــکل بگیرد و در جبهه ای متحد، 
امید به بقا تقویت شــود. در دنیای سیاســت ورزی امروز ایران ما در 
یک ژانر سینمایی نیســتیم و در واقعیت، تبعات تصمیمات اشتباه و 
عملکرد ضعیف قدرت یکدست شــده بر زندگــی مردم چنان تأثیری 
داشــته که حتی دل بستن به مشارکت حداقلی و رسیدن به مجلسی 
مانند مجلس یازدهم نیز دورنمایی مطلــوب ندارد؛ در حالی که نیاز 
به گرم شدن تنور انتخابات و بالابردن مشارکت یک امر اجتناب ناپذیر 

است.
در همین حین و در میان اختلافات رخ داده میان جریان اصولگرا 
که بخشــی از بهارستان نشینان چک ســفید امضای خود را از دولت 
اصولگرا پــس گرفته اند و راه خود را از قاطبــه فعلی جدا کرده اند، 
همچنــان به جای اصلاح امور، حذف رقیب تنهــا برنامه چهره های 

شاخص اصولگرایان برای انتخابات پیش رو است.
قالیبافی ها با امید حذف اسحاق جهانگیری که آمدنش به معنای 
تصاحب صندلی ریاســت مجلس هم  خواهد بود، طیف نزدیک به 
رئیس مجلس را به پیگیری پرونده شــش ســال پیش مناظره های 
انتخابات ریاســت جمهوری واداشته اند که همان ابتدا نتیجه عکس 
داشــت و بســیاری در انتظار دفاعیه اســحاق جهانگیری در دادگاه 
هســتند. مناظره ۹۶ و شکســت سیاســی و رســانه ای تیم قالیباف 
مجددا در حال بازخوانی اســت. افکار عمومــی اگرچه فراموش کار 

اســت، اما یادآوری گذشــته با یک تلنگر رخ می دهد. از سویی دیگر 
جریان تنــدرو  اصولگرایی که آمدن لاریجانــی برایش ائتلاف بخش 
مهمی از میانه روها در جریان اصولگرایی را به دنبال خواهد داشت، 
دست پیش را گرفته، به خبرسازی حول محور آمدنش پرداختند که 
این رفتار رســانه ای آنها هم به کلیدواژه جدیدی در ادبیات سیاســی 
کشــور یعنی «خالص سازی» ختم شــد و به پاسخ علی لاریجانی به 
برگ برنده او در این نبرد رســانه ای تبدیل شــد. همه اینها در کمتر از 
۲۴ ساعت رخ دادند تا مثمرثمر بودن تلاش اصولگرایان برای حفظ 
قدرت یکدست شده شــان در انتخابات اســفند را بــا تردیدی جدی 
مواجــه کنند. فارغ از اینکه امروز علی لاریجانی به واقع قصد حضور 
در انتخابات مجلس را دارد یا خیر! بحث رقیب تراشــی و جمع کردن 
متحد برای حفظ «خالص سازی» فعلی در پایگاه اصولگرایان به ویژه 

تندرو ها ازجمله پایداری ها خیلی نتیجه بخش متصور نیست.
دو شنبه شب دفتر علی لاریجانی با انتشار متنی ادعای حضور در 
انتخابات را تکذیب کرد و نوشت: رفع نگرانی از جریان خالص سازی؛  
خبــری درباره انتخابات مجلس وجود ندارد. بدین وســیله از جریان 
خالص ســازی رفع نگرانی می شود و بعید اســت به این روش های 
بــرادران بتوان رقابت تصنعی ایجاد کــرد. ملک را چاره ای دیگر نیاز 
است. این توضیح به نیامدن در انتخابات مجلس اشاره دارد که چند 
صباحی است که نزدیکان لاریجانی از این تصمیم سخن گفته و حتی 
گمانه زنی ها برای حضور احتمالی اش در انتخابات مجلس است؛ اما 
مســئله ائتلاف یا هم گرایی سیاسی است که در جریان اعتدالیون رخ 
نمایان کرده و فتح بهارســتان به کلید ورود به بهارستان تعبیر شده 
اســت. البته این متن دفتر لاریجانی در نهایــت هم پیش از آنکه به 
اتمام  حجتی برای نیامدن لاریجانی تعبیر شــود، محلی برای تفسیر 

تکه های سیاسی لاریجانی به جریان خالص شده است.
محمدجــواد آذری جهرمــی، وزیــر ارتباطات دولــت دوازدهم، 
در توییتی نوشــت: ناکارآمدی «خالص ســازی» بــرادران احتمالا با 
«متنوع سازی» جبران نمی شــود، بلکه به چاره «تقطیرسازی» روی 

خواهند آورد.
حسین دهباشــی نیز در توییتر نوشته است: «نامه علی لاریجانی 
را خواندیــد؟ ادعایش درباره عدم شــرکت در انتخابــات را چطور؟ 
پیش بینــی ایــن پیرمرد قهوه چی هــم بماند در اینجا بــه یادگار که 

نه  فقط او و حســن روحانی در انتخابات فرارو شرکت می کنند، بلکه 
از هم اکنــون و مســتظهر به همان روش تکراری، چشــم دوخته به 
تصاحــب حداقل ۱۲۷ صندلــی». ناگفته نماند که برخی رســانه ها 
معتقدند که لاریجانی قصد آمدن نــدارد و قصد طراحان این گمانه 
ایجاد یک رقیب مشــترک و جلب حمایــت پایداری چی ها و خلاصه 
ایجاد وحدت در درون جبهه اصولگرایی است! کانال تلگرامی بامداد 
نو که طرح این گمانه را به ســود قالیباف و فضاسازی جریان نزدیک 
به او می داند و در ادامه سناریوسازی خود در جهت آرام کردن جبهه 
متلاطم اصولگرایی از هماهنگی لاریجانی با حســن روحانی در این 
موضوع خبر داده و در ادامه غلظت هشدار خود را بیشتر کرده، بلکه 
اصولگرایان از ترس رقیب مشترک کمتر نسبت به هم پرده دری کنند؛ 
زیرا که علی لاریجانی و حســن روحانی دو خط قرمز جبهه پایداری 
هســتند که از الان قصد کــرده با وارد کردن ســعید جلیلی در دوره 
بعد مجلس، محمدباقر قالیباف را از کرسی ریاست مجلس بردارد. 
حسین انتظامی، کارشناس فرهنگی هم در توییتر نوشته است: «توان 
یک سیاســت مدار در قدرت موج ســازی او است. با یک حرف، با یک 
اکت، دستور کار درست کند. همه را به واکنش بیندازد و البته رقیب را 
چنان در شوک فرو ببرد که در ساعات اولیه و با وجود ارتش سایبری 
حیران واکنش بماند. رئیس اسبق مجلس در پاسخ به گزارش تسنیم 
نوشــت: بدین وسیله از جریان خالص ســازی رفع نگرانی می شود و 
بعید است به این روش های برادران بتوان رقابت تصنعی ایجاد کرد. 

ملک را چاره ای دیگر نیاز است».
بــه  هر حال تجربه انتخابات های مختلف در ایران نشــان داده تا 
لحظــه آخر ثبت نام نامزدهای انتخابــات نمی توان از هیچ قطعیتی 
سخن گفت و حتی خود نامزدها هم چه اصولگرا و چه اصلاح طلب 
نمی توانند چنین ادعایی داشته باشند؛ مگر سید ابراهیم رئیسی نبود 
که نزدیکانش به شــدت آمدنش برای انتخابات ریاست جمهوری را 
تکذیب می کردند یا خود علــی لاریجانی در لحظه آخر در انتخابات 
ریاســت جمهوری ثبت نــام کرد، در میان ســایر جریان هــا از جمله 

اصلاح طلبان هم این گونه رفتار کم نیست.
اما نکته مهم آنجاست که حتی تلاش برای فضا سازی رسانه ای و 
حمله به نامزدهای احتمالی نیز به دلیل عملکرد جریان خالص سازی 

نتیجه عکس می دهد.

سردرگمی طیف های مختلف اصولگرا برای انتخابات پیش رو، از 
یک سو نگرانی از حضور رقبای قوی است و از این رو بر ائتلاف روحانی 
و لاریجانی بارها تأکید داشته اند و از سویی دیگر تجربه همکاری سه 
ســال اخیر در بهارستان نشان داده آب تندروها ازجمله پایداری ها با 
قالیبافی ها و بخش معتــدل مجلس فعلی در یک جوی نمی رود و 
اگر ائتلافی باشد، پایداری ها حتی با تاکتیک ایجاد دشمن مشترک هم 
شــانس زیادی برای حضور در این ائتلاف ندارند و احتمالا مستقل با 
همان ســیاق همیشگی و تندرویی که چاشــنی رفتار و سکنات شان 
است، وارد انتخابات می شــوند و معتقدند با یک مشارکت حداقلی 
کرسی های خود را در مجلس حفظ می کنند و نیازی به ائتلاف ندارند 
و اگر بتوانند ســعید جلیلــی را وارد مجلس کنند هــم که پایانی بر 

ریاست قالیباف رقم زده اند و پیروزی دلچسبی خواهند داشت.
بنابراین در همین یک ســال اخیر هم دیگر طیف های اصولگرا را 
به چشم رقیب دیده و جایی که منافع شان تأمین نشده، حملات خود 
را انجام داده اند. همین یک ســال پیش یعنی در اردیبهشت ۱۴۰۱، در 
زمانی که ماجرای سیســمونی گیت در صدر اخبار قرار داشــت، فایل 
صوتی منتســب به مهدی طائب منتشر شــد که او «جبهه پایداری» 
را به تلاش برای پایین کشیدن آقای قالیباف از ریاست مجلس متهم 
کــرده بود. او همچنین طرح «صیانت» بــرای محدودیت اینترنت را 
طرح جبهه پایداری خواند. در واکنش به این اظهارات مجید متقی فر، 
ســخنگوی جبهه پایداری، با انتقاد از اینکه «این آقایان که خود را در 
نقــش عمار معرفی می کننــد، به جای آنکه حقیقــت را تبیین و به 

وحدت در جبهه انقلاب اســلامی کمک کنند، با ادعاهایی که در آن 
هیچ اثری از تقوا، صداقت و بصیرت نیست، باعث تشتت در نیروهای 
انقلاب می شوند»، گفت: «این اولین بار نیست که آقای مهدی طائب 
علیــه جبهه پایداری اظهــارات خلاف واقع مطرح می کند. ایشــان 
چنــدی پیش نیز اظهاراتی علیه جبهه پایداری به نقل از جلســه ای 
محرمانه، بدون رعایــت امانت داری و موازین شــرعی و معیارهای 
اخلاقی داشــت که آقای آقاتهرانی در بیانیــه ای آن موارد را تکذیب 
کردند. این آقایان در شــرایطی که همه ما نگران رفع مشکلات مردم 
هستیم، راه را در تخریب جبهه پایداری یافته اند و مدام علیه پایداری 

دروغ پراکنی می کنند».
بخش میانه رو مستقر مجلس هم فعلا نمی داند  متعلق به کدام 
طیــف خواهد بود و قالیبافی ها هم که دل بــه ائتلاف با حداد عادل 
بسته اند. اینکه نتیجه چه سر لیستی شود، همچنان نامشخص است؛ 
به ویژه آنکه ضعــف در حفظ پایگاه اجتماعی در جریان اصولگرایی 
هم مشــهود است. شاید از این رو پروژه ضرورت اتحاد در برابر ائتلاف 
احتمالی لاریجانی با روحانی را کلید زده اند تا شاید فضایی برای یک 
انتخابات رقابتی ایجاد کنند. بــه هر حال آنها هم به خوبی می دانند 
که حتی اگر لاریجانی نیاید، بخش مهمی از نمایندگان ادوار که قصد 
ورود به انتخابات اسفند را دارند، از نزدیکان لاریجانی هستند؛ بنابراین 
ترس از نقش علی لاریجانی در انتخابات اسفند برایشان جدی است؛ 
به ویژه آنکه  نگران از دســت  رفتن پاســتور با بازی سیاسی لاریجانی 

هستند.

میدان نبرد انتخابات مجلس دوازدهم کجاست؟ زمین قالیباف، لاریجانی و روحانی یا پایداری

اصولگرایان در برزخ

 برخی بر این عقیده اند که طرح موضوع شاسی بلندها کارکرد   .
سیاسی دارد و شما با این هدف که جریان احمدی نژاد را نزدیک 
به انتخابات احیا کنید، چنین موضوعــی را برای زدن مجلس 

انقلابی مطرح کرده اید. توضیح شما در این باره چیست؟
آنچه اتفاق افتاده و مطرح کردم در راستای انجام وظیفه 
نمایندگی من بوده اســت. این محدودیت هایی که برای من 
ایجاد شده و برخوردهای نامناسبی که از سوی همکارانم با 
من می شود، به این دلیل است که تصور می کنند با طرح این 
موضوع ظلمی از ســوی من در حق آنها اعمال شده است. 
اما بعید می دانم هیچ هدف سیاسی تا این حد ارزش و برتری 
داشته باشد که کسی چنین فضای تنگ و محدودی را به جان 
بخــرد. من فقط به وظیفه نمایندگی ام عمل کرده ام و وقتی 
ماجرای استیضاح وزیر صمت مطرح شد، استیضاح قبلی در 
ذهنم تداعی شد که آیا خودروهایی که داده شده ارتباطی با 
پس گرفتن استیضاح وزیر داشته یا نداشته است و آیا این بار 
هم این اتفاق رقم خواهد خورد یا خیر؟ این را به عنوان سؤال 
از هیئت رئیســه مطرح کردم. بهتر بود هیئت رئیســه پاسخ 
مناسبی به این سؤال می داد نه اینکه تکذیب های عدیده ای 
از مراجع مختلفی مثل کمیسیون اصل ۹۰، سخنگوی اصل 
۹۰، هیئت رئیسه، ســخنگوی هیئت رئیسه، هیئت نظارت بر 
ر فتار نماینــدگان و... و دســتگاه های قضائی صورت گیرد. 
من چنان آماج حمله قــرار گرفتم که گویا معصیت بزرگی 
مرتکب شــده ام. اما وقتی در دســتگاه قضائــی برای اخذ 
توضیح رفتم و مســتنداتم را ارائه کردم، همان مستندات را 
به جامعه دادم که آغاز بازشدن باب بسیاری از حدیث های 
ناگفتــه ای بود که اتفاق افتاده و تازه ملــت ایران در جریان 
قرار گرفتند که چه فاجعه ای در شرف وقوع بوده است. تازه 
معلوم شد آقای رئیس جمهور این موضوع را قبلا پیش بینی 
کرده بودند و دستوراتی برای رسیدگی ماجرا داده بودند. لذا 

بعد از اینکه آقای فاطمی امین، وزیر صمت وقت نتوانست از 
مجلس رأی اعتماد بگیرد، بازرس ویژه رئیس جمهور اعلام 
کــرد که ما قبلا روی این موضوع کار کرده بودیم و به نحوی 
خواست که جبران مافات کند. البته آن زمان این سؤال جدی 
مطرح شد که اگر به واقع این اتفاق افتاده بود و وزیر صمت 
هم دوباره رأی اعتماد گرفته بــود، باز هم حاضر بودند این 
صحبت ها را مطرح کنند یا اکنون که وزیر موفق به اخذ رأی 
اعتماد دوباره از مجلس نشده است سعی دارند از مجلس 

انتقام بگیرند؟
بنابرایــن حتما انتظار می رفت که دولت و خصوصا بازرس 
ویژه که همان زمان از ســوی رئیس جمهور مأموریت صریحی 
در این باره به او داده شده بود، به وظیفه خود عمل می کرد تا این 
اتفاقات رقم نمی خورد. در فرمان هشت ماده ای رئیس جمهور 
در اســفند ۱۴۰۰ صراحتا به بازرس ویژه دستور داده شده است 
که موضوع را بررسی کند. حالا بازرس ویژه رئیس جمهور باید 
توضیح دهد یافته هایش در آن تاریخ پس از بررســی چه بوده 
اســت و افکار عمومی را روشــن کند. البته از جانب مجلس 
هم اول ادعا شــد که نه حراست مجلس در جریان است و نه 
هیئت رئیســه در جریان بوده است و کلا منکر ماجرا شدند، اما 
بعدا مشخص شد خیلی جریانات مطرح بوده است. پس بهتر 
اســت در این باره شفاف سازی شود؛ چراکه هر لحظه پرده های 

جدیدی در حال افتادن و کناررفتن است.
 علاوه بر این مباحث، یکی از نمایندگان ادعا کرده که معاونت   .

بازرســی قوه قضائیه دوره رئیســی هم خودروی شاسی بلند 
گرفته اند.

این مباحث در حد ادعاست. مجلس اساسا شفافیت درباره 
خودش را نباید به شــفافیت دیگری گره بزند. گفتند شفافیت 
ما که امر پسندیده ای اســت، زمانی انجام می شود که دیگران 
هم شفاف شوند. دستوری که رئیس مجلس برای شفاف سازی 

ماجرا داده است، دستوری کلی برای شفافیت همه دستگاه ها 
از جملــه مجلس اســت. یعنی اینکه مــا کار را تا حدی بزرگ 
و وســیع برداشــته ایم که حتما در این دوره مجلس به نتیجه 
نخواهد رســید. یعنی تــلاش می کنیم از فراموشــی عمومی 
که وجود دارد اســتفاده کرده و از ماجــرا عبور کنیم. در حالی 
که مجلس بــه عنوان خانه ملت باید نهــادی برای مقابله با 
بی عدالتی و ظلم در حق ملت باشــد، اما سعی دارد شفافیت 
درباره خودروها را به شفافیت موضوعات دیگر گره بزند. قطعا 
اگر دیگران خطا کرده اند باید در جای خودش رسیدگی شود، اما 
از مجلس به عنوان خانه ملت انتظار نمی رفته چنین خطایی 
کند. لذا باید به عنوان یک موضوع جدی مورد بررسی قرار گیرد 

و به افکار عمومی پاسخ داده شود.
 افکار عمومی نســبت به این موضوع حســاس شده است   .

و می گوید هم مجلــس، هم دولت و هم قوه قضائیه و ســایر 
ارگان ها و نهادها از این امکان استفاده کرده اند و کسی تاکنون 

متعرض دیگری نشده است.
بله دامنه این رانت بسیار وسیع بوده است و انتظار می رود 
این اعتماد از دســت رفته در جامعه با شفاف سازی احیا شود. 
البته مدام به من ایراد می گیرند که چرا این کار را انجام داده ای 

و این حرف را زده ای؟ من هم این مثال را می زنم که فردی وارد 
مسجد می شود و به چشم خودش دو نفر را می بیند که حرکت 
ناشایستی در مســجد انجام می دهند. به آنها می گوید تف به 
شــرفتان؛ مسجد جای این کار زشت اســت؟ اما دیگران آن دو 
نفــر را رها می کنند و یقه این شــخص را می گیرند و می گویند 
چرا در مســجد تف کرده ای! حالا هم این اتفاق درباره من رخ 
می دهد و مدام مورد هجمه قرار می گیرم که چرا این موضوع 
را مطرح کرده ای، اما دیگران را که از این رانت استفاده کرده اند 

رها کرده اند!
 دلیل این اتفاق را در چه چیزی می بینید؟  .

مــن نقــش ســوءمدیریت را در مجلس در ســطح بالایی 
می بینم. اگر مدیریت صحیحی بر اداره مجلس حاکم می شــد 
هرگز افرادی پیدا نمی شدند که شرکت جعلی تشکیل دهند و 
بعد پســت بگیرند و چنین کارهایی انجام دهند و باز هم وقتی 
رئیس مجلس به ادعای خودش متوجه شده این اشتباه انجام 
شــده و باید جلوی آن گرفته شــود، بایــد توضیح دهند وقتی 
جلوی این کار را گرفته اند، چه برخوردی با آن شخص متخلف 
صــورت گرفته اســت؟ آیا او را به دادگاه معرفــی کرده اند؟ یا 
اموال به یغما رفته را برگردانده اند؟ یا حق بیت المال ادا شــده 
اســت؟ چه اتفاقی افتاده است؟ تأکید می کنم آقایان غفاری و 

هادی پور در این باره مسئول بوده اند.
 حرف پایانی اگر دارید بفرمایید.  .

آقای قالیباف فرمانده مــا در نیروی انتظامی بوده اند و من 
قریب به پنج سال معاون ایشان بوده ام. جزء تدابیر فرماندهی 
که ابلاغ می کردند و من اکنون نوشــته های آن را همچنان در 
اختیار دارم، وقتی در مجموعه ای فســادی رخ می داد ایشــان 
خطاب به فرماندهان می گفت یا خودتان بی عرضه هســتید یا 
شــریک این اتفاق بوده اید و از این دو حالت خارج نیست. الان 

همین حرف را خطاب به ایشان می گویم.

احمد علیرضابیگی، نماینده افشاکننده ماجرای شاسی بلندها در مجلس:
افشاگری ام سیاسی نیست و به وظیفه نمایندگی ام عمل کردم

معصومه معظمی: شــرایط اقتصادی کشــور اوضاع خوبی ندارد و مردم از نظر معیشــتی در تنگنا و مضیقه اند؛ اما این روزها مجلس و دولت، به جای پرداختن به مشــکلات اساســی مردم و تلاش برای رفع موانع، درگیر مباحث حاشیه ای مثل دریافت 
خودروهای شاســی بلند شده اند. ماجرایی که هر روز ابعاد تازه تری به خود می گیرد. ناگفته نماند که افشــاگری نماینده ویژه رئیس جمهور در قبال مجلسی ها و تأکید بر دریافت خودرو توسط برخی نمایندگان هم در این بی اعتمادی بی تأثیر نیست. اتفاقی 
که باعث شد بعد از افشاگری دولت علیه مجلس یازدهم، مجلس هم علیه دولت افشاگری کند و حتی یك عضو هیئت رئیسه مجلس علیه سازمان بازرسی در دوران ریاست رئیسی بر قوه قضائیه هم سخنانی بگوید که شما هم دریافت کننده این خودروها 
بوده اید. حتی یکی دیگر از نمایندگان در نامه ای اعلام کرد که صداوســیما هم از این امکان اســتفاده کرده است. اگرچه در روزهای نخســت هیئت رئیسه مجلس به طور جدی دست به تکذیب خبر زد و گفت که از این ماجرا به طور کلی بی اطلاع است، اما 
شفاف سازی ها رفته رفته نشان داد که هیئت رئیسه همان روزها در جریان امر بوده و حتی رئیس مجلس با شخص خاطی هم برخورد کرده و او را از سمتش برکنار کرده است. اما مسئله اینجاست که پرونده احمد علیرضابیگی به عنوان نماینده مطرح کننده 
این ادعا، همان روز به هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان و دادســتانی ارجاع داده شد. روز گذشته هم دادســتان تهران خبر داد که علیرضابیگی در راستای پرونده تشکیل شده به دادستانی احضار شده است. البته بعد از افشاگری روز پنجشنبه رئیس دفتر 
بازرسی ریاست جمهوری علیه مجلس، او شنبه شب طی اظهاراتی عجیب سخنان قبلی خود را تکذیب کرد و طبق معمول اشکال را از کج فهمی خبرنگار دانست و گفت که این چنین نگفته و سخنانش توسط رسانه «تحریف» شده است! بنابراین همان طور 
که بارها محمدباقر قالیباف در ســخنان و نطق هایش اشــاره کرده است، به نظر می رسد تمایلی ندارد این ماجرا در آخرین سال مجلس همچنان بر موج رسانه ای کشور قرار بگیرد. لذا در نطق پیش از دستور روز یکشنبه به کمیسیون اصل ۹۰ دستور پیگیری 
ماجرا را داد و گفت که بررســی کنند در مجلس و سایر نهادها و سازمان ها آیا کسی از این خودروهای رانتی اســتفاده کرده است یا خیر. بنابراین با این دستور سعی کرد به ادامه مباحث حاشیه ای خاتمه دهد. از این رو با احمد علیرضابیگی، نماینده تبریز 
که مطرح کننده ابهام ارتباط دریافت خودروهای شاســی بلند توســط برخی نمایندگان با پس گرفتن استیضاح فاطمی امین وزیر صمت وقت دولت رئیسی در نوبت اول استیضاح بود، گفت وگو کردیم. او که اکنون از سوی همکارانش نیز تحت فشار است، 

درباره این سؤال که برخی همکاران شما این رفتارتان را تلاش برای بدنام کردن مجلس و ایجاد فضا برای بازگشت تیم احمدی نژاد به قدرت دانسته اند، با «شرق» گفت وگو کرد.

شــرق: رئیس گروه دوســتی پارلمانــی ایران و 
ازبکســتان با بیان اینکه سطح همکاری های دو 
کشور بالا رفته اســت، گفت: ازبک ها علاقه مند 
به همکاری با جمهوری اسلامی ایران هستند و 
قرار اســت رئیس جمهور این کشور اواخر خرداد 

به ایران ســفر کنــد.  غلامرضــا نوری قزلجه روز 
سه شنبه در نشست خبری با اشاره به سفر رئیس 
مجلس قانون گذاری ازبکســتان به ایران عنوان 
کرد: ســطح همکاری های ایران و ازبکســتان رو 
به افزایش اســت و از زمان اجلاس سمرقند در 

سال گذشــته که با حضور رئیس جمهور برگزار 
شد و ایران به عضویت رسمی سازمان همکاری 
شانگهای درآمد، قطعا موجب رشد همکاری ها 
با کشــورهای عضو از جمله ازبکستان می شود. 
رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و ازبکستان با 

بیان اینکه موافقت نامه های زیادی بین دو دولت 
ایران و ازبکستان امضا شــده است، افزود: سفر 
رئیس مجلس ازبکستان به دعوت قالیباف و به 
دنبال ســفر اخیر رئیس مجلس شورای اسلامی 
به ازبکستان انجام شد. نماینده مردم بستان آباد 
بیان کرد: طرف های ازبکستانی علاقه مند هستند 
از تجارب ۱۱۷ ساله قانون گذاری در ایران استفاده 
کننــد. در ایــن دیدارها مقرر شــد همکاری های 
پارلمانی در ســطوح مختلف به ویــژه موضوع 
انتقال تجارب انجام شــود.  او درباره سفر رئیس 

مجلس ازبکستان گفت: رئیس مجلس ازبکستان 
در سفر به ایران دیداری با رئیس جمهور داشت و 
همچنین به دو استان اصفهان و خراسان رضوی 
ســفر کرد و دیدارهایی با اســتانداران داشــت و 
توافقاتی به ویژه در حوزه گردشــگری با استان ها 
انجام شــد. رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و 
ازبکســتان با بیان اینکه رئیس جمهور ازبکستان 
اواخر خرداد سفری به کشورمان دارد، افزود: در 
جریان این سفر ضمن پیگیری توافق های گذشته، 

توافقات جدیدی صورت می گیرد.

نوری قزلجه خبر داد
افزایش همکاری های پارلمانی ایران و ازبکستان
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